
Obravnavati bi se imele tri konferenčne 
naloge, a tretja — K a k o n a j n e g u j e 
l j u s k a š o l a Č e b e l a r s t v o ? — se je 
zaradi pomanjkanja časa odložila na prihodnje
letno konferenco. 

Prvo temo: „ K a k o n a j l j u d s k a 
š o l a p o s p e š u j e l j u d s k o b l a g i 
n j o s p o s e b n i m o z i r o m n a v a r 
č e v a n j e" je temeljito obdelal tov. F a r č 
n i k. Govorili so k temu vprašanju še gospa 
Jakštova. tov. BezjaK, Lorber, Kramroar, 
Zotter, Knaflič, Burdian in drugi. Debata je 
bila živahna in zanimiva; zlasti glede mnenja 
tov. Knafliča o ustanovitvi šolskih hranilnic za 
katere bi prevzela jamstvo šolska občina. Dobro 
bi bilo, mislim, če bi se vprašanje o šolskih 
hranilnicah začelo iazmotrivati in bi tako došli 
do pozitivnih predlogov; n. pr. „Učit. Tovariš" 
bi otvoril razgovor o vprašanju: nA 1 i b i 
k a z a l o n a n a š i h š o l a h u v e s t i 
„Š v e d s k e h r a n i l n i c e " i n e v e n 
t u a l n o k a k o j i h u r e d i t i ? " Ta bi 
povedal to mnenje, oni drugo, in končno bi 
vendar bili na jasnem. 

Sprejelo se je več stavkov, katerih pa, 
žal, nimam na razpolago, ko pišem to poročilo.*) 

O temi: K a t e r a l i n i a t u r a n o r 
m a l n i h š o l s k i h z v e z k o v s e n a j 
u v e d e z a p o s a m e z n a š o l s k a l e t a " 
je referiral tov. Ivan Kleraenčič, nadučitelj v 
Bečiei. To vprašanje se je poprej obravnavalo 
pri domačih učiteljskih konferencah in so se 
poslali do 20. maja t. 1. dotični sklepi glav
nemu poročevalcu tov. Klemenčiču, ki je na 
podlagi teh in lastnega študija iu lastne iz
kušnje sestavil izboren referat. 

O š o l s k i h v r t e h sta poročala za 
gornjegrajski okraj tov. T e r č a k , za vranski 
okraj pa tov. L o r b e r . 

O o k r a j n i h u č i t e l j s k i h k n j i ž 
n i c a h sta poročala knjižničarja. 

Vranska okrajna učit. knjižnica — knjiž
ničar tov. Kramar — šteje 416 knjig, od ka
terih se je izposodilo 42. Dotacija je znašala 
38 K 24 vin. 

Gornjegrajska okr. knjižnica — knjižničar 
tov. Šijanec — ima 462 knjig, od katerih se 
je izposodilo 37. Dotacije je bilo 49 K 48 v. 

Nato so se vršile nove v o l i t v e . Imele 
so nastopni izid : 

S t a l n i k o n f e r e n č n i o d b o r , 
ki je obenem tudi knjižuieni odbor: Gornjigrad: 
Kocbek, Šijanec, Pušenjak, Terčak; Vrausko: 
Lorber, Kramar, Farčnik, Zotter. 

O d b o r z a š o l s k e v r t e : 
Gornjigrad: Klemenčič, Praprotnik, Ter

čak; Vransko: Farčnik, Lorber, Zotter. 
U č i t e l j s k i z a s t o p n i k i v okr. 

šol. svetih: 
Gornjigrad: Kocbek: 
Vransko: Farčnik. 
Članom d e ž . u č i t e l j s k e k o n 

f e r e n c e : 
Gornjigrad: Kocbek; 
Vrausko: Lorber. 
Končno se je podpredsednik tov. Farčnik 

zahvalil nadzorniku v imenu učiteljstva za do
sedanje honetno in ljubeznivo nastopauje ter 
izrekel željo, naj bi g. Supanek tudi v pri
hodnji dobi še ostal nas priljubljeni nadzornik. 

Bil je dan resuega, napornega dela, ki 
je pa tudi pokazal, da vlada med učiteljstvom 
in nadzornikom lepa harmonija, in tako naj 
bi bilo tudi zanaprej. — Omenit| je še tudi 
to, da se je vršila konferenca skoraj popolnoma 
v slovenskem jeziku. Le svoje pisano uradno 
poročilo je g. nadzornik preČital v nemškem 
jeiku. —ij— 

—š— Uradna učiteljska konferenca. 
Z Zidanega mosta nam poročajo: Dne 24. ju
nija t. 1. se je vršilo pod predsedstvom c. kr. 
šol. nadzornika ravnatelja Gustava Voduška, 
uradno učiteljsko zborovanje za laški okraj. 
Zbrano učiteljstvo je pozdravil predsednik naj
srčneje in ga pozval, da zakliČe Nj. Veličan
stvu presvetlemu cesarju kot ustanovitelju se
danje šole trikratni „živio", čimer so se na
vzoči navdušeno odzvali. Predsednikovim na
mestnikom je bil določen zastopnik učiteljstva 
v okr. šol. svetu Anton G n u s , zapisnikarjem 
pa učitelja Jakob B a i n e r in Vitko J u r k o . 
Ob 11. uri je prišel dež. šolski nadzornik g. 
šolski svetnik Peter K o n č n i k na konfe
renco, kjer je ostal do konca razprav. Pred
sednik mu je predstavil učiteljstvo, se mu za
hvalil za poset in v svojem govoru poudarjal 
znano njegovo strogo nepristranost in pravico
ljubje ter ga prosil, da ostane tudi nadalje 
veren pospešitelj šole, učiteljstvu, ki deluje pod 
tako težkimi razmerami, pa iskren zaščitnik. 
G. dež. šolski nadzornik se zahvali za pozdrav 
s presrčnimi besedami, poudarjaje, da ga ve
seli prisostvovati enkrat učiteljski konferenci v 
tem okraju. Dnevni red je bil jako obširen. 
V uro trajajočem poročilu je podal predsednik 
obilico lepih nasvetov in migljajev pedagoško
didaktične vsebine. Njegova izvajanja je uči
teljstvo poslušalo z največjo paznostjo in mu 
ob sklepu z burnim ploskanjem izrazilo zaslu
ženo priznanje. 

Obravnavale so se nastopne teme: 
a) Stališče šole napram napakam domače 

vzgoje. (Poročev. Hildegarda Bieger.). 
b) Kako se naj šolski izleti prirejajo, da 

so pouku prilagodeni? (Por. Blaž Jurko.) 
c) Katere naloge v naših računicah je z 

ozirom na praktične potrebe tuokrajnega pre

—š— Iz Mozirja nam poročajo: o k r a j 
n a u č i t e l j s k a k o n f e r e n c a z a 
š o l s k a o k r a j a G o r n j i g r a d i n 
V r a n . s k o, ki se je vršila v ponedeljek, 
dne 2'rj. junija t. 1. v Mozirski šoli: 

Trajala je nepretrgoma od 9. ure zjutraj 
do približno 3. ure popoldne. Vodil jo je okr. 
šol. nadzordik g. Josip S u p a n e k , ki je 
imenoval svojim namestnikom nadučitelja na 
Polzeli in učit. zastopnika v okr. šol. svetu 
Vranskem tov. Antona F a r č n i k a. Zapis
nikarjema sta se izvolila gospica Amalija J e 
z o v š k o v a iz Vranskega in tov. Fran O s 
t e r iz Braslovč. (Podpredsednik in zapisnikarji 
ae po okrajih menjujejo: eno leto gornjegrajski, 
drugo leto pa vranski okraj.) 

V svojem poročilu — ki je bilo obsežno 
in dobro premišljeno sestavljeno — je g. nad
zornik omenjal, da šolstvo v obeh okrajih na
preduje, učiteljstvo si prizadeva doseči kolikor 
možno velike uspehe na polju pouka, in ti 
uspehi so razveseljivi. Dajal je posamezne mi
gljaje glede teorije in prakse, kar je opazoval 
na svojih nadzorniških potovanjih. — Nadzor
nikovo poročilo se je že med poročanjem več
krat prekinilo s klici pritrjevanja in s ploska
njem, a ko je končal, je soba odmevala glas
nega aplavza. 

Štajerske vesti. 

*) Prosimo zapisnikarja, naj blagovoli v dodatek 
tema poročilu objaviti v najem listu sprejete teze. 

Opomba uredništva. 
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bivalstva vaditi in katere bi se lahko izpuščale ; 
(Poroč. Gustav Vodušek ml.) 

d) Katere liniature iz normalne zbirke 
šolskih zvezkov se naj uvedejo za posamezne 
kateregorije v tukajšnjem okraju? (Poročev. 
Anton Gnus.) 

e) Šolski izlet iz Trbovelj^ Vod v Celje. 
(Poročev. Emil Vole.) 

Vsi poročevalci so rešili svojo nalogo 2 
izredno marljivostjo, in po>lušali smo jih z za
nimanjem. 

Nato so se vršile razne volitve. Odpo
slancem k deželni učit. konferenci sta bila iz
voljena nadučitelj Ant. Gnus in učiteljica H. 
Rieger. Zastopnikom v okrajni šol. svet je bil 
izvoljen skoraj soglasno nadučitelj Ant. Gnus 
iz Dola, ki se je zahvalil za ta zopetni dokaz 
zaupanja. V konferenčni in knjižuični odsek se 
bili izvoljeni vsi prejšnji člani. 

Po izčrpanem dnevnem redu je povzel 
g. dež. šolski nadzornik besedo ter izrazil 
svojo zadovoljnost, da je minila konferenca 
pod vzornim vodstvom g. predsednika tako 
dostojno in da so bili referati v stvarnem in 
stilističnem oziru na višku. Omenja tudi po 
bvalno stremljenje učiteljstva po nadaljni iz
obrazbi in izreče, da ga veseli, ker je našel 
na najjužnejši dežlni meji učiteljstvo, kj se 
ga more brez skrbi prirrierjati onemu v sre
dišču dežele. Ko je še predsednikov namestnik 
izrekel g. nadzorniku iskreno zahvalo, je bila 
konferenca zaključena. Bil je to lep dan, pravi 
učiteljski praznik, ki ga ni motilo niti naj
manjše nesoglasje. 

— š — Okrajna učiteljska konfe
renca za brežiški, kozjanski in sevniški 
okraj se je vršila na Vidmu ob Savi dne 28. 
junija. Predsedoval je ravnatelj in c. kr. okraj* 
ni šolski nadzornik gosp. Gustav V o d u š e k . 
Po vdanostni izjavi cesarju imenuje predsednik 
za svojega namestnika Franca B r a č i č a M 
Št. Vida, zapisnikarjem pa sta bila izvoljena 
Karel M a v e r , Podsreda in Lad. L a u r i č, 
Buče. — Predsednik pohvali učiteljstvo zaradi 
njegove delavnosti in stremljenja k napredku 
ter poda svoje stvarne, iz novejših in zdravih 
pedagoških in didaktiških pridobitev izvirajoče 
nasvete, ki jih je navzoče učiteljstvo z odo
bravanjem sprejelo. Bavnotako je pritrjevalo 
sledečim razpravam: 1. Šola bodi učencu sve
tišče, učitelju pa glavno torišče njegovega de
lovanja — poročal Ludvik P o t o č n i k . — 
2. Enotnost v metodi na večrazrednicah — 
poročal Val. P u 1 k o. 3. Nazorni nauk v pr
vem in drugem šolskem letu s podrobnim 
učnim načrtom za enorazredno do šestrazredne 
šole — poročala Ana M e š i č k o v a. 4. Ka
tere liniature iz normalne zbirke šolskih zvez
kov se naj uvedejo za posamezne šolske kate
gorije v tukajšnjem okraju — poročal Ivan 
K n a p i č. — Po knjižničnih poročilih so bile 
vohtve. — Kot učiteljski zastopniki v okrajne 
šolske svete so izvoljeni; za Brežice Blaž T o 
m i n c . za Kozje Val. P u 1 k o , za Sevnico 
Josip M e š i č e k . Kot odposlanci za deželno 
učiteljsko konferenco so bili izvoljeni: za Bre
žice Ivan K n a p i č , za Kozje Val. P u lk o, 
za Sevnico Josip M e š i č e k . — Samostalnih 
predlogov ni bilo. 


